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Conclusies van de Coördinatie Commissie voor 
Europese Integratie- en Associatieproblemen 
dd. 1 1 oktober 1977 

De Coördinatie Commissie voor Europese Integratie-
en Associatieproblemen heeft op 1 1 oktober de 
volgende onderwerpen behandeld: 
1 • EcoFin Raad van 17 oktober 
1 . 1 . Algemene gedachtenwisseling over het door de 

Lid-Staten te voeren economisch beleid 
1 . 2 . Aanpassing van de mechanismen inzake kredieten 

op korte en middellange termijn 
1 . 3 * Mededeling van de Commissie aangaande in

vesteringen en leningen in de Gemeenschap 
2 . Gezamenlijke EcoFin/Algemene Raad 
2 . 1 . Toepassing van artikel 131 Toetredingsverdrag 
2.2. De tenuitvoerlegging van het Eigen Middelen 

Systeem en de BTW vanaf 1 januari 1978 
2 . 3 * Financieel Reglement: bevoegdheden EP 

ex artikel 203 EG-Verdrag 
3 . Algemene Raad op 17 en 18 oktober 
3 . 1 . Vierde Ministeriële zitting EG-Griekenland 
3 . 2 . EGKS-fusies 
3 . 3 . Onderhandelingen over een Common Fund 
3.4• ECE, problemen nub.t. eventuele conferenties 

op het gebied van energie en transport 
3 . 5 * Balans Middellandse Zee 
3 . 6 . J.E.T. 
4. Diversen 
4 . 1 . Rentebonificaties Regionaal Fonds 
4 . 2 . Herstructurering van de staalindustrie 

Er zijn geen punten waarop de bijzondere aan 
dacht van de Ministerraad wordt gevestigd, zodat 
de Raad in overweging wordt gegeven met de 
conclusies akkoord te gaan* 



1. EcoFin Raad van 17 oktober 
1.1. Algemene gedachtenwisselinjg; over het door de 

Lid-Staten te "voeren economisch beleid 
Onder dit punt dienen drie documenten: 
a) het verslag over de huidige economische toestand 

en de vooruitzichten op middellange termijn; 
b) een studie en voorstellen tot verbetering 

van de coördinatie van het nationale economische 
beleid; 

c) de economische situatie in de Gemeenschap en 
het te voeren beleid op korte termijn. 

Met het document bedoeld onder a) (=doc. R/2080/77) 
is Nederlands inmiddels akkoord gegaan. 
De documentatie bedoeld onder b) en c) is-voor zover 
reeds verschenen-nog in behandeling bij EPC en 
Monetair Comité. Het wordt niet onmogelijk geacht 
dat bij de behandeling in het bijzonder van het 
document onder c) zowel de BRD als het VK uiteen
zettingen zullen geven sover voorgenomen stimulerings
maatregelen. Dit zou ook in de lijn liggen van 
hetgeen tijdens de IMF-vergadering op 29/30 september 
te Washington werd aanbevolen nl. dat behalve de 
zgn. "locomotieflanden" ook andem landen dergelijke 
maatregelen zouden nemen. 

Gelet op deze situatie achtte de Coördi
natie Commissie het opportuun dat ook van 
Nederlandse zijde iets concreets zal 
worden aangekondigd. Of dit echter in 
feite zal kunnen plaatsvinden en wat deze 
maatregelen zouden kunnen zijn is echter 
geheel afhankelijk van de discussies 
in de Nederlandse Ministerraad van a.s. 
vrijdag 14 oktober aangaande het pakket 
van stimulerende maatregelen. 

1 . 2 . Aanpassing van de mechanismen inzake kredieten 
op korte en middellange termijn 
Het betreft hier eerdere voorstellen van het Bel
gische voorzitterschap waarover het Monetair Comité 
nog nd de EcoFin Raad verder zal vergaderen. 
In het Monetair Comité is van Nederlandse zijde 
reeds het standpunt ingenomen dat een uitbreiding 
van het korte termijn mechanisme niet nodig is, 
doch dat er geen bezwaren bestaan tegen uitbreiding 
van het mechanisme voor kredieten op middellange 
termijn. Dit vormt ook al onderdeel van de zgn. 
Duisenbe rgvoors tellen• 



Be Coördinatie Commissie bevestigde 
deze, tot dusver ingenomen, positie en 
vroeg daarbij nog de aandacht voor de 
mogelijke implicaties van een aanpassing 
van de bestaande mechanismen voor de toe-
tred in gs pro blematiek • 

• Mededeling van de Commissie aangaande investeringen 
en leningen in de Gemeenschap 
In hierbedoelddocument stelt de Commissie voor dat 
zij de bevoegdheid krijgt tot het aangaan van 
leningen. Het document is nog in bespreking in 
diverse comité1s en werkgroepen. Daarbij is gebleken 
dat de animo van de verscheidene Lid-Staten voor 
de Commissie plannen niet groot. is. 
Ook aan Nederlandse zijde bestaan terzake aarze
lingen. Enerzijds wordt gemeend dat deze bevoegd
heid aansluit bij de financi'éle autonomie van de 
Gemeenschap die met het Eigen Middelen Systeem 
gestalte krijgt. Anderzijds wordt het wenselijk geacht 
dat toch eerst nader wordt geanalyseerd waar die 
bevoegdheid voor zou dienen te worden aangewend 
en wat zijn nut zou zijn in relatie tot andere 
financieringsinstrumenten. Nederland meent dat dit 
nut vooral in een sector—structuurbeleid zou 
moeten liggen dat zou moeten worden geformuleerd op 
basis van' communautaire criteria. D-erhalve is de 
Commissie verzocht hiervoor eerst plannen uit tB 
werken. De Commissie heeft dit nog niet gedaan. 

De Coördinatie bevestigde het door Neder
land tot dusver ingenomen standpunt en 
zag geen aanleiding voor nadere conclusies 
terzake. 

Naar aanleiding van de wijze van voorbereiding van 
EcoFin Raden en in het bijzonder van de onderhavige 
EcoFin Raad werd in de Coördinatie Commissie de wense
lijkheid gesteld van een nader onderzoek naar 
de procedures welke bij deze voorbereiding worden ge
volgd. De aanleiding hiertoe is vooral gelegen in 
het feit dat door een ineffectief blijven van de 
besluitvorming door de Gemeenschap op dë hierbedoelde 
terreinen, « de aantrekkingsKraenx voor de grote ^ 
Lid-Staten van Economische Topconferenties à la Ram
bouillet, Puerto Rico e»d. wordt vergroot. 

De Coördinatie Commissie stemde ermede in 
dat op passende wijze te Brussel nagegaan 
zou worden wat terzake zou kunnen 
geschieden. 



2 . Gezamenlijke EcoFin/Algemene Raad 
2 . 1 . Toepassing van artikel 131 Toetredingsverdrag 

Het hier aan de orde zijnde probleem is vooral 
gelegen in het feit dat de Begroting 1978 krachtens 
eerder Raadsbesluit in nieuwe Europese Reken Een
heden (ERE) luidt. Hierdoor dreigt het VK geen 
gebruik te kunnen maken van de in het Toetredings
verdrag voorziene matigingsregel f waarin de stijging 
wordt gerelateerd aan het feitelijk aandeel in de 
begroting 1977« Doordat de Begroting 1977 in oude 
Reken Eenheden luidt en de begroting 1978 in nieuwe 
ERE hinkt naar het oordeel van het VK en de 
Commissie de vergelijking. Beide menen dat in die 
situatie de matigingsregel op zodanige wijze moet 
worden toegepast dat een gematigde stijging wordt 
bereikt in ponden Sterling. 
De Duitse delegatie ondersteund door de 7 overige 
delegaties menen vanwege juridische en andere 
argumenten dat de vergelijking niettemin in per
centages dient te worden gemaakt. Dit zou het VK 
aanmerkelijk duurder uitkomen. In deze situatie 
bezit het VK de sterkste kaarten aangezien 
deze knoop slechts bij unanimiteit kan worden door
gehakt en de goedkeuring van de gehele begrotings
procedure anders zou worden opgehouden. 

De Coördinatie Commissie meende dat 
voor Nederland .de invoering van de 
nieuwe ERE per 1 januari 1978 van het 
grootste belang is. 
Niettemin zou de druk op het VK tot het 
doen van concessies op dit punt zo 
groot mogelijk moeten blijven. 
Als compromis zou er mee ingestemd 
kunnen worden de begroting 1978 
nog in oude RE te doen luiden mits die 
van 1979 dan in nieuwe ERE luidt. 
Verondersteld wordt dat ook dit voor het 
VK niet acceptabel is. Uiteindelijk zou 
Nederland dan akkoord kunnen gaan met het 
toepassen van de benadering als door 
het VK ( en de Commissie) bepleit. 
Nederland dient evenwel bij dit alles 
niet voorop te lopen en de leiding van de 
discussie in eerste instantie aüH het 
VK en de Bondsrepubliek te laten. 



2.2. De tenuitvoerlegging van het Eigen Middelen 
gysxeem en de BTW vanaf 1 januari 197Ö 

Hier spelen 2 problemen: 

a) de berekeningsgrondslag van de BTW 
b) de afdracht van de Eigen Middelen door de 

de Lid-Staten 

a) De berekeningsgrondslag 

Hiervoorzijn drie methodes in discussie te weten die 
gatoawtrd op de individuele aangiften van belasting
plichtigen, die gebaseerd op het gemiddelde BTW-
percentage van het totaal van de reële belasting
opbrengstten een gemengd systeem. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat uitsluitend de methode van het ge
middelde BTW percentage van het totaal 
van de reële belastingopbrengst acceptabel 
was. Deze methode is eenvoudig toepas
baar., voorkomt administratieve ver
zwaring voor het bedrijfsleven en aan

merkelijke uitbreiding van de belasting
dienst. Aan de als eerste genoemde methode 
kleven die bezwaren wel. Nederland is echtei 
bereid akkoord te gaan met het naast 
elkaar van toepassiig zijn van de eerste 
en de tweede methode voor een over
gangsperiode van 4 & 5 jaar. Nederland 
zal dan uiteraard de "taBecte methode toe
passen. De derde methode is niet aan
vaardbaar. 

b) De afdracht van Eigen Middelen 

Het betreft hier in feite het probleem van de 
"onder-realisatie". Voorkomen dient te worden 

• dfett zich een Eigen-Middelen berg ophoopt. Anderzijds 
dient recht te worden gedaan aan de financiële 
autonomie die het Eigen Middelen Systeem toch beoogt 
te brengen. ________ . 
De commissie ïl&etX Vüörts voorgesteld dat elke Liü-
Staat 1/12e betaalt van het door haar op basis van de 
berekeningsgrondslag berekende verschuldigde BTW-be 
dragf ongeacht de feitelijke kasbehoefte. Ook dit 
systeem kan bijdragen tot het ontstaan van een Eigen-
Middelen Berg. 

De Coördinatie Commissie meende dat voor
zieningen dienden te worden getroffen op
dat de betalingskredieten gebaseerd zouden 
worden op zo realistische mogelijke 
ramingen van de te verwachten uitgaven. 
Indien desondanks kasoverschotten zouden 
ontstaan zouden deze door een tijdig 
verwerken in het dekkingsplan voor het 
eerstvolgende jaar dienen te worden opge
lost * Met het Commissievoorstel inzake 
maandelijkse betalingen van 1/I2e deel 
van het verschuldigde bedrag kan van Nedei>-
landse kant dan akkoord worden gegaan. 



2 . 3 * Financieel Reglement; bevoegdheden EP ex artikel 
203 EG-Verdrag 1 

Voor het geval het probleem van de splitsing van 
kredieten in betalings- en vastleggingskredieten in 
de Begroting 1978 aan de orde mocht komen achtte de 
Coördinatie Commissie het Opportuun om te verwijzen 
naar haar conclusie terzake van 13 juli 1977 , 
luidend: 

"Wanneer kwesties aangaande het onderscheid 
tussen vastleggings- en betalingskredieten 
aan de orde komen^zal Nederland zich soepel 
opstallen in het bijzonder waar het hier de 
zeggenschap van het Europees Parlement 
betreft." 

3 . Algemene Raad op 17 en 18 oktober 1977 
3 . 1 . Vierde Ministeriële zitting EG-Griekenland 

Tijdens het overleg te Villers werd gemeend dat 
gedurende de hierbedoelde Ministeriele zitting 
een voor Griekenland bemoedigende verklaring zou dtieneite 
worden afgelegd . Ofschoon vermeden dient te worden 
dat de Toetreding de inzet wordt van de aanstaande 
verkiezingen in Griekenland zou een te neutrale 
tekst anti EEG krachten in Griekenland in de kaart 
spelen. Het Comité van PV fs is thans doende de bestaan
de ontwerp-tekst te bewerken. 

De Coördinatie Commissie meende dat in de 
tekst al zou kunnen doorklinken de bereid
heid om over te gaan tot echte onderhande
lingen in bepaalde deelsectoren bijv.onder
delen van de douane-unie. externe betrekking
en, KSG-materie e.d. Dit uiteraard met in
achtneming van de beperkingen die voortvloeien 
uit het feit dat in de Gemeenschap de posities 
aangaande de overgangsperiode en aangaande 
de Middellandse Zee Landbouwproblematiek nog 
geenszins zijn vastgesteld. 
De Coördinatie Commissie bevestigde in de loop 
van zijn discussie nogmaals de Nederlandse 
positie dat een globalisatie van de onder
handelingen niet dient plaats te vinden. 
De toetredingsonderhandelingen zouden dienen 
te worden gevoerd met ieder der toetreders 
afzonderlijk en op basis van de eigen 
merites van elk "toetredingsgeval" • Wel 
zal hierbij aan Gemeenschapszijde een zekere 
algemene benadering van de toetredings-
problematiek uiteraard een rol spelen. 



3.2. EGKS-fueies 
Aan de orde i s h i e r een Commissievoorstel om 
middels w i j z i g i n g van bestaande Gemeenschaps
wetgeving concentra t ies in de EGKS sec to r te 
vergemakkelijken. Ui t s lu i t end de Bondsrepubliek 
i s h ie r tegen . Hierover zou in de Raad met ge
kwal i f iceerde meerderheid kunnen worden gestemd. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat Nederland z i j n steun aan het Commissie
voo r s t e l zou dienen te handhaven en het 
op een stemming zou kunnen l a t e n aankomen. 

3 .3 . Onderhandelingen over een Common Fund 
In het geding i s de vraag of het Common Fund 
dient te beschikken over e igen middelen dan wel 
u i t s l u i t e n d over de middelen afkomstig u i t i n d i 
v idue le grondstoffen-overeenkomsten (p l ah -poo l ing ) . 
Aan Nederlandse kant i s s teeds staande gehouden dat 
s l e c h t s een Common Fund met ook Eigen Middelen 
de cata lyserende ro l z a l ve rvu l l en voor het t o t -
standbrengen van grondstoffenafspraken die wij 
voora l zoeken. Bovendien wordt ge s t e ld dat 
"p l a in pooling 1 1 van Gemeenschapswege geen rede
l i j k openingsbod kan bieden v i s - k - v i s de 77 in het 
over leg dat op 7 november in Genfeve z a l aanvangen. 

De Coördinat ie Commissie meende dat 
Nederland t i j d e n s de komende Raadsz i t t ing 
zoveel mogel i jk Jj id-Staten moet t rachten 
te winnen voor een algemene p o l i t i e k e 
benadering. Voorkomen dient te worden 
dat in de verhouding tot de 77 gewekte 
verwachtingen n i e t worden gehonoreerd 
en spanningen oplopen. Een r e d e l i j k ope
ningsbod l i j k t h i e rvoor s t r i k t nood
z a k e l i j k . Getracht dient te worden steun 
te verwerven voor bovenomschreven Neder
landse ui tgangspunten. Ook in Genfeve dient 
onder de a e g i s van de Gemeenschap te 
worden gewerkt . 
Het wordt in deze van belang geacht dat 
het gesprek met de EG-partners n i e t 
wordt afgebroken zodat ti jdens de Algemene 
Raadsz i t t i ng in november meer d e f i n i t i e f 
de Nederlandse houding kan worden be
paald . U i t s l u i t e n d indien de Gemeenschap 
in Genfeve op evidente wi jze een evo lu t i e 
naar een '*plain-pooling concept zou gaan 
ondersteunen zou een eigen Nederlands op
treden a ldaa r kunnen worden overwogen. 



a 

3.4. ECE 

£1 
roblemen m.b. t . eventuele conferenties op 
van energie en transport 

Energie 
Het betreft h ier de vraag in hoeverre de Gemeen
schap zich kan s t e l l en achter suggesties van de 
Bondsrepubliek om in Belgrado in te stemmen met een 
aanbeveling aan de ECE om te bestuderen of aan
le id ing zou kunnen bestaan voor het organiseren 
van een high l e v e l meeting over energiesamen^eiking. 
Van belang is^/dat Oostenrijk in Belgrado zal voor
s te l l en een versterking van de Oost-West samen
werking op energiegebied in ECE-kader. 
Deze voorste l len vinden hun oorsprong in de eerdere 
Brezhnew voorste l len voor het houden van een 
Paneuropese Conferentie dienaangaande. 
In de discuss ies te Brussel i s gebleken dat de Duitse 
suggest ies kunnen rekenen op een zekere steun van de 
meerderheid, t e r w i j l ook de VS h ier n ie t afwijzend 
tegenover za l s taan. 

De Coördinatie Commissie concludeerde 
dat akkoord kan worden gegaan met de 
bereidheid tot overleg op energiegebied 
met Oosteuropese landen in ECE-verband. 
Nederland zou voorts f l e x i b e l dienen 
te z i j n v . w . b . de vorm van d i t overleg. 
Hierbij wordt gedacht aan een eenmalige 
High Level Meeting dan wel aan de op
r i ch t ing van een meer permanente ECE-
Commissie voor d i t over leg . 
Dit a l l e s zou evenwel n ie t mogen leiden 
to t een doorkruising van het gesprek met 
de o l i e producent en of met de ontwikkelings 
landen.De keuze van onderwerpen die 
in d i t overleg dienen te worden betrokken 
dient dusdanig te z i j n dat z i j de 
Oosteuropese staten geen gelegenheid geeft 
druk u i t te oefenen tot overdracht van 
technologie . Voor wat betref t de nucleaire 
energie dient voorts de mogelijkheid open 
gehouden 1E worden dat Nederland niet 
b i j voorbaat aan een Gemeenschapspspositie 
gebonden i s . 

Van Oostenrijkse z i jde i s vooralsnog, in react ie 
op de eerdere Brezhnew voors te l l en , de suggestie 
geuit tot samenwericing met Oosteuropa te geraken op 
het gebied van de binnenvaart. 

Transport 



In de discussies te Brussel was men eenstemmig 
tegen deze Oostenrijkse suggestie gekant en meende men 
dat in Belgrado^uitsluitend de implementatie van de 
slotakte aan de orde dient te zijn zonder verdere 
nieuwe suggesties. 

De Coördinatie Commissie onderschreef deze 
afwijzende houding en meende dat men 
in Belgrado terzake zo nodig kon wijzen 
op het nuttige werk dat in het Inland 
Transport Committee van de ECE wordt 
ve rri cht• 

3.5. Balans Middellandse Zee 
De desbetreffende Commissiedocumenten aangaande 
het Middellandse Zeebeleid zullen eerst omstreeks 
de datum van de Raadszitting ter beschikking komen. 
In feite zal het éus om een procedure debat 
gaan. 

De Coördinatie Commissie meende dat 
gelet op het nauwe verband dat deze 
voorstellen hebben met de Uitbreidings
pro blematiek, deze documenten niet alleen 
door de Landbouwraad maar ook door de Al
gemene Raad dienen te worden behandeld. 
Dit zou kunnen gebeuren in een gezamenlijke 
zitting van de Landbouwraad en de Algemene 
Raad, nadat de Landbouwraad een eerste 
discussie terzake heeft gevoerd. 

3.6. J.E.T. 
Het belangrijkste element rond het J.E.T.-projeet 
is nog altijd de vestigii^splaats. Terzake zijn 
geen nieuwe ontwikkelingen te constateren. 

Gelet op deze situatie zag de Coördinatie 
Commissie geen aanleiding tot discussie 
en conclusies• 

/̂op dit punt 

4 • Diversen 
4.1. Rentebonificaties Regionaal Fonds 

Gevolg gevend aan een verzoek van de R.E.Z. van 
24 juni heeft het Ministerie van Financien bij-

•/• gaande nota terzake doen verschijnen. In deze 
nota zijn de bezwaren tegen rentebonificaties 
uiteengezet en wordt een modus procedendi voor 
het overleg in Brussel voorgesteld. 

De Coördinatie Commissie meende na enige 
discussie dat het beter was terzake nu 
nog niet met conclusies te komen. Zij 
constateerde veeleer de behoefte op dit 
punt later nog tot een bredere discussie 
te komen waarbij dan tevens bijv. de WIR 
en de ondersteuning van de staalnijver
heid aan de orde zouden komen. 



Nadat een en ander in de we liegroepen in 
Brussel aan de orde is geweest zal deze 
aangelegenheid andermaal in de Coördinatie 
Commissie aan de orde komen. 

4.2. Herstructurering van de staalindustrie 
De Commissie stelt voor de "bijdrage van de EGKS 
aan de administratieve begroting van de Gemeen
schappen te verlagen van 18 miljoen ERE tot 
5 miljoen ERE, teneinde aldus budgetair in EGKS-
verband enige extra ruimte te krijgen voor haar" 
herstructureringsprogramma in de staalindustrie. 
Zij wil hier op enigszins oneigenlijke 'wijze 
gebruik maken van artikel 20, lid 2 van net Toe
tredingsverdrag. De Lid-Staten blijken hier 
in meerderheid vo'o'r. 

De Coördinatie Commissie meende dat 
Nederland zich op dit punt niet behoefde 
te laten overstemmen doch uiteindelijk 
wel'akkoord zou kunnen gaan. Daarbij 
ware echter te verklaren dat dit naar 
haar mening een oneigenlijke wijze van 
financiering is en de Commissie te 
verzoeken in de toekomst in dergelijke 
gevallen gebruik te maken van methodes 
welke minder op gespannen voet met de 
Verdragen staan. 

D.G.E.S. 11 oktober 1977 



Minieterie van Kinauoien 

G«oer»lt Thesaurie 
Direfctie Buitenlandse Finanolele Betrekkingen. 

•s-Graveuhaget 11 juli 1977. 

Onderwerpt renfcebonlficatlee in het kader van het 

Europese Regionaal Fonde. 

De Europese Comnlssie heeft bij de Raad voorstellen icg«vU*rd 

waarmee beoogd wordt oo in het kader van het Europees Regionaal 

Fonds X , rentesubsidies te verlenen op BIB-, EGE3- dan wel 

eventuele BBG-leningen aan ondernemingen gelegen In de swakke 

regio's x x ' . Voorgesteld wordt dese rentebonificaties te ver

lenen tot maximaal yf> doch niet hoger dan van de normale 

kapitaalmarktrente in de betrokken lidstaat* 

Be Europese Commissie is hierbij uitgegaan van de stolling dat 

de condities waaronder EIB en EGKS hun leningen verstrekken voor 

geïnteresseerde investeerders onvoldoende attractief sljn» Hier

door zou de effectiviteit van deze instrumenten voor de over-

draoht van kapitaal naar landen met de grootste regionale pro

blemen^ in sterke mate beperkt zijn. 

X^ Mededeling van de Europese Commissie van '10 Juni 1977 

(R/1334/1/77(REG1) r é v j ) , 

In de oude verordening bestond al de mogelijkheid van 3% rente 

eubeidie op EIB-leningen t.b.v. infraetructuurp.rojekten. 

Hier werd nauwelijks gebruik van gemaakt. Deze mogelijkheid 

vervalt in de nieuwe verordening). 

http://infraetructuurp.ro


In algemene sin dient te worden opgemerkt, dat het instrument 
van rentebonificaties het gevaar inhoudt van verstoring van de 
kapitaalmarktverhoudingen, waaroij de financiering van rendabele 
investeringen wordt verdrongen door die t.b.v. minder rendabele 
investeringen* lis subsidie instrument werken rentebonificaties 
in sterke mate willekeurig omdat alleen die bedrijven voor steun 
a aanmerking komen, waarvan de interne financiële stiiictuur 

zodanig is dat externe middelen voor de financiering va?i inves
teringen moeten worden aangetrokken* Bedrijven die op interno 
financiering zijn aangewezen komen hiervoor niet in aanmerking* 
Uiteraard zit ook in de beperking van de beschikbare bodragen, 
waardoor een algemene toepassing niet realiseerbaar is* een element 
van willekeur* Rentesubsidies hebben hierdoor veelal een con< r-
rentleverstorend effect* Vandaar dat in het Nederlandse beleid 
dit instrument vrijwel niet wordt toegepast* In de Regeling Bij
zondere Financiering en de Mlddenstandskredletbeschikking wordt 
met een vaste op de markt afgestemde rente gewerkt* Slechts in 
enkele regelingen zoals de Scheepsbouw zijn rentefaciliteiten 
voorzien en dan nog uitsluitend als afweer tegen buitenlandse 
concurrentie* Niet mag worden onderschat dat van een internationaal 
aanvaarde rentefaciliteit, zoals door de Commissie wordt voor
gesteld, een uitstraling zal uitgaan op de Nederlandse krediet-
verienlngs faciliteiten van de Nationale Investerings Bank en de 
Nederlandse Hiddenstandsbank, waarin de staatsgarantie een be
langrijke rol speelt* 

Eet door de Europese Commissie gebruikte argument dat de door de 
EIB en EGKS verstrekte leningen niet attractief genoeg sijn, is 
in zijn algemeenheid niet houdbaar* Be financieringsmogelijkheden 
van ieze instellingen worden immers volledig benut. Overigens 
zijn voor de bedrijven in Nederland deze leningen over het algemeen 
wegens de hoogte van de rente niet aantrekkelijk. De beide genoemde 
kredietinstellingen komen, wat de Nederlandse situatie betreft, in 
voldoende aate aan do behoefte tegemoet* Een sysoeem van rente
subsidies zou uiteraard de belangstelling voor deze faciliteiten 
sterk vergroten* 



K.b.t. het niveau van de door de Europese Commissie voorgestelde 

rcnleboni f ication lijkt S1^ aan de zeer hoge kant. Uet Ifjfr* 

IntVffid 1 SU «oei li .ík verdedigbaar dat een hogere. renteBubsld ie wordt 

f'f^fvet> d.-u» d<> v' die uit het KOF-fonds beechtkbaar kan worden 

gesteld t.b.v. door de KLB goflnancierde projokten in de ACP-landan. 

Door economische Zaken wordt voorts als bezwaar gevoeld, dat 

het systeem de nationale regelingen doorkruist daar de betrokken 

Btid« rrieDingen : i c h rechtatreeke tot de Commissie diener te wenden. 

De tfonmiseie stelt dun de prioriteiten vast. 

Conclusie. 

Het totaal overziende verdient een systeem van rentesubsidies 

geen aanbeveling, daar op deze wijze binnen de Nederlandse erhou-

dingen een faciliteit wordt geïntroduceerd die tot nu toe uiterst 

beperkt en defensief is gehanteerd en die aanleiding zou geven tot 

een niet te overziene "vervuiling" van de Nederlandse financierings

verhoudingen. Nederland zou hieraan in Brussel dan ook niet dienen 

aee te werken. 

De mogelijkheid dient onder ogen te worden gezien dat de totstand

koming van een rente-faciliteit in EEG-verband niet kan worden 

tegengehouden. Eet wordt dan dubieus of de Nederlandse Regering 

kan volhouden dat de toepassing van een dergelijke faciliteit op 

Nederlandse bedrijven wordt afgewezen. Onder die omstandigheden 

ie nadere bezinning nodig of een beperking van de bezwaren kan wordex 

verkregen door toepassing van deze faciliteit op een duidelijk af 

te bakenen aantal bedrijven In gebieden met een zwakke o.q. verzwakt* 

econonieche structuur. Daarbij zou kunnen worden gedacht aan een 

koppeling aan door de overheid goedgekeurde herstructureringsplannen 

van ondernemingen in dergelijke epeciaal aangewezen gebieden. In 

dat verband zij aangetekend, dat koppeling aan de bestaande Invee-

toringe Prenie Regeling weinig soelaas biedt. Deze faciliteit zou 

dan vrijwel zeker aoeten worden gerealiseerd binnen het door de 

Europese Coaniesie vastgestelde plafond voor de regionale inves

teringssubsidies. Dit plafond wordt door Nederland «et de reeds 

bestaande faollltelten volgenaakt. 



Br »ou voorts een bevredigende organisatie van de besluitvorming 
m«b,t. de toekenning van de renteeubeidie moeten worden overeen
gekomen, waarbij een Juiste afbakening van de diverse verantwoorde
lijkheden (Europese Commissie, EIB, ECKS f nationale overheden, 
kredietinstellingen) centraal dient te staan. Voor Nederland zou 
door een koppeling van deze faciliteit aan door de overheid goed
gekeurde herstructureringsplannen de coördinatie verzekerd sijn. 


